
 

Noter fra informationsmøde om et muligt solenergiprojekt 

i Uldal, 7. marts 2024 

 

I alt 221 borgere deltog i informationsmødet i Bevtoft Hallen. 

 

Deltagende medlemmer af Haderslev Kommunalbestyrelse: 

Bent Kloster 

Thomas Vedsted  

Helene H. Appel 

Jannie B. Westergaard  

Maria Skødt 

Benny Bonde 

Carsten Leth Schmidt 

(Mirjam Fibiger Olesen) 

 

Program for informationsmødet 

19.00-19.05  Velkomst ved Carsten Leth Schmidt 

19.05-19.25  Introduktion og processen ved Haderslev Kommune 

19.25-19.45  Præsentation af projektet ved projektudvikler 

19.45-19.55  Informationer om kompensation, grøn pulje og muligheder ved Haderslev Kommune  

19.55-20.15  Mulighed for spørgsmål og kommentarer fra salen 

20.15-20.20  Afrunding og næste skridt  

20.20-21.00  Mulighed for direkte dialog med Haderslev Kommune, projektudvikler og borgergrupper 

 

 

Spørgsmål og kommentarer fra salen: 

• Vil lokalpuljen have indflydelse på den grønne pulje? 

o to forskellige 

o primært til lokalområdet 

o laves en afgrænsning af hvor projekterne skal lande 

• Lydzone inddeling; hvem hæfter for den øgede støj? 

o Anlægsloven, staten 

o støj i forbindelse med solceller 

o begrænset betydning 

o der laves en modellering 

o vil der være nogle konsekvenser og i hvilket omfang 

o faq om solceller 



 

o hvem skal ind og drøfte det med staten? 

o miljøkonsekvensrapporten  

• Planlægning, hvorfor gør i ikke forhåndsdialogen færdig for alle projekter så det er sammenligneligt 

mellem projekterne? 

o hvad lever op til kriterierne og hvad gør ikke 

o pilotprojekterne burde være færdige på samme tidspunkt 

- For stort projekt forkert brug af landbrugsjord  

o husk ordentlig busket 

o rasp til biogas 

• Hvad med os der mister et område som vi har kært? 

• Miljøet, elektronik, 2 tons bly i området, zink, indflydelse på grundvand?  

o Solceller bliver smurt ind i nanopartikler 

o miljøpåvirkning er ukendt 

o er det mere eller mindre farligt end asbest? 

o DTU påviser at der ikke er noget om de her miljøpåvirkninger 

o kommunen har mulighed for at bede om en undersøgelse  

• Forekomster af brand 

o giftig røg og kemikalier 

o det hæfter opstiller for på samme måde som alle andre virksomheder  

• Indlæg fra borgergruppe ved Kastrup 

o opstiller er de mest pålidelige 

o Haderslev Kommune er ikke til meget hjælp 

• Det er godt at vi får alle tingene vendt 

o små atomkraftværker 

o en vindmølle er også godt 

o solceller er det rigtige nu 

o ptx kan lave grøn gødning  


